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Datum:  2024-03-16 kl 12:30-16.30 
 
Sammanträde: Årsmöte 
 
Plats:  Alvik Kulturhus, Brommasalen 
 
 
 
Mötesordförande:  Alexandra Polivanchuk 
 
Mötessekreterare: Elisabeth Hagberg  
 
Justerare:  Susanne Hagelin  
                                                          
Justerare:  Kaj Renner 
 
 
 
§01. 

 
 
Årsmötets öppnande 
 
Ordföranden David Farkas hälsar alla välkomna och presenterar 
dagordningen.  
 
Parentation för de medlemmar som avlidit under 2023: 
Bengt-Olof Ulfborg 
Denny Södervall 
Alvar Johansson 
Angelique Qviberg 
Solveig Wickman 
Kerstin Cronström 
Abbas Nourbehesht 
Krystyna Stacewicz 
Lars-Olof Wåglund 
 
 
Årets medlem 2023 
 
Charlotte Eriksson presenterar Årets medlem 2023, Nadi Farkas,  
med följande motivering: 
 
Nadi Farkas är en aktiv medlem hos Stockholms Dövas Förening och 
är med i föreningens värdpool. Hon anmäler sig också ofta till det 
verksamhetsutbud som föreningen erbjuder. Nadi är en godhjärtad 
människa och har ett genuint intresse för sina medmänniskor. Nadi 
är också en nyfiken medlem som alltid vill lära sig nya saker och visar 
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på ett stort medlemsengagemang för Stockholms Dövas Förening  
där hon ofta ser till att alla inkluderas och får umgås på teckenspråk.  
Dövas rättigheter står också varmt om hjärtat för Nadi och hon 
vågar visa att det är ok att tycka annorlunda och stå upp för att allas 
rätt att tycka till. Stockholms Dövas Förening hoppas att Nadis 
engagemang kan inspirera andra medlemmar att utveckla och 
engagera sig inom föreningen. 

 
§02. 

 
Fastställande av röstlängd 
 
Årsmötet beslutar att fastställa att 
99 röstberättigade medlemmar finns närvarande.  

  

 
§03. 

 
Val av mötesordförande 
Valberedningen föreslår Alexandra Polivanchuk till 
mötesordförande. 
 
Årsmötet beslutar att 
välja Alexandra Polivanchuk till mötesordförande. 
 

  

 
 
§04. 

100 röstberättigade medlemmar finns nu närvarande.  
 
Val av mötessekreterare 

Valberedningen föreslår Elisabeth Hagberg till mötessekreterare. 
 
Årsmötet beslutar att 
välja Elisabeth Hagberg till mötessekreterare. 
 
101 röstberättigade medlemmar finns nu närvarande. 

  

 
§05. 

 
Val av justerare och rösträknare 
Valberedningen föreslår Susanne Hagelin och Kaj Renner till 
justerare och rösträknare. 
 
Årsmötet beslutar att 
välja Susanne Hagelin och Kaj Renner till justerare och rösträknare. 

  

 
§06. 

 
Årsmötets utlysande 
 
Årsmötet beslutar att 
årsmötet blivit stadgeenligt utlyst. 

  

 
§07. 

 
Valberedningens nomineringslista och ev. motkandidater 
Valberedningen presenterar nomineringslistan enligt följande: 
 
Styrelse 2024/2025 
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Ordförande 
Bittan Martinell, nyval (1 år) 
 
Ledamöter 
Daniel Andreasson, omval (2 år) 
David Farkas, nyval (2 år) 
Pontus Degsell, omval (2 år) 
Vakant (1 år) 
 
De som står på i tur att avgå 
David Farkas, Pontus Degsell, Bittan Martinell och Daniel 
Andreasson. 
 
De som har 1 år kvar 
Charlotte Eriksson och Sebastian Embacher. 
Ragnar Veer har meddelat att han avgår i förtid på grund av 
personliga skäl. 
 
Revisorer  
Auktoriserade revisor  
Johan Engdahl, Sonora Revision AB, omval (1 år)  
Ersättare: Sonora Revision AB, omval (1 år)  
 
Förtroendevald revisor 
Ordinarie: Catarina Brink, nyval (1 år)  
Ersättare: Jonas Brännvall, nyval (1 år) 
 
Valberedning för 1 år 
Väljs på plats 
 
De som sitter i valberedningen 2023-2024 
Christer Hovergren, Kitty Elovsson och Eva Lilja 
 
Årsmötet tackar för informationen. 

 
§08. 
 

 
Årsredovisning 
 
Verksamhetsberättelse 2023 
Det inkom några synpunkter, gällande några tillägg samt justering i 
verksamhetsberättelsen 
 

- Tillägg under rubriken Traditionellt firande lägga till 

Valborgsfirande  

- Tillägg under rubriken Representation, Råden för 

funktionshinderfrågor lägga till Huddinge 

Funktionshinderråd, Huddinge kommun, Susanne Hagelin  

  
 
 

Bil. 1 
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- Justera att Lucia firades endast på 1 plats (i Brommasalen)  

inte 2 platser.  

Årsmötet beslutar att: 
godkänna verksamhetsberättelsen för 2023 i sin helhet med 
tilläggen för traditionellt firande, representation, samt justering 
gällande Lucia.  
 
Ekonomiberättelse 2023 
 
Inga frågor kom upp.  
 
Kommentar från Marie Lindbäck om tillägg till protokollet:  
Att framöver bifoga ett extrablad med förklaringar till förkortningar 
på organisationer, föreningar etc.  
 
Årsmötet beslutar att 
godkänna ekonomiberättelsen för 2023. 

 
 
 
 
 
 
 
 
Bil. 2 

 
§09. 

 
Revisionsberättelse 
Det föreligger en revisionsberättelse. 
 
Årsmötet beslutar att 
lägga revisionsberättelsen till handlingarna.  

  
Bil. 3 
 
 
 
 

 
§10. 

 
Ansvarsfrihet för styrelsen 
Frågan ställs till årsmötet om ansvarsfrihet för styrelsen. 
 
Årsmötet beslutar att 
bevilja styrelsen ansvarsfrihet. 

  

 
§11. 

 
Beslut om antal ledamöter 
Styrelsen föreslår att antalet ledamöter fastställs till sex (6) 
(oförändrat). 
 
Årsmötet beslutar att 
fastställa antalet ledamöter till sex (6). 

  

 
§12. 

 
Fastställande av arvode för styrelse och revisorer och valberedning 
Styrelsen föreslår följande arvoden: 
Styrelsearvode 80 000 kr (oförändrat) 
Valberedningen 1 500 kr per person (oförändrat) 
Förtroendevald revisor 1 500 kr (oförändrat) 
 
Årsmötet beslutar att 
godkänna styrelsens förslag gällande arvode för styrelse, revisorer 
och valberedning. 
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[Årsmötet fortsätter efter fikapaus] 
 
Antalet röstberättigade efter pausen är 101 personer.  
 

§13. Behandling av propositioner 
 
Proposition 1 
Albert Bergs utmärkelse  
 
Bakgrund:  
I samband med årsmötet 2023 lämnade styrelsen in en proposition 
om att lägga ned Albert Bergs utmärkelse där det blev diskussioner 
och årsmötet gav styrelsen i uppdrag att se över kriterierna för 
utmärkelsen så att det kunde utvidga till att även döva kunde få 
samma utmärkelse. Det innebär att utmärkelsen ska 
uppmärksamma de som gjort bra insatser för det svenska 
teckenspråket inom Stockholms län. 
 
Motivering: 
Styrelsen har haft en arbetsgrupp där medlemmen Christina M. 
Karv, som först kom på idén för utmärkelsen, tillsammans med två 
styrelserepresentanter diskuterat igenom kriterierna samt gått 
genom förslag till PM för utmärkelsen som grund till styrelsens 
ställning i frågan. Styrelsen föreslår därför att Albert Bergs 
utmärkelse kvarstår genom att utmärkelsen uppmärksamma de som 
gjort något bra för det svenska teckenspråket på olika sätt inom 
Stockholms län. Det som föreslås att ändras är att både döva och 
hörande kan få utmärkelsen, mot dagens kriterium att endast 
hörande som vågar använda teckenspråket i olika sammanhang ute i 
samhället kan få utmärkelsen. Ifall årsmötet bifaller propositionen 
ska arbetsgruppens förslag på PM för Albert Bergs utmärkelse 
godkännas av styrelsen.  
 
Förslag till beslut 
Styrelsen yrkar att årsmötet 
 
 - bifaller förslaget på att justera kriterierna för Albert Bergs 
utmärkelse.  
 
- bifaller styrelsen fastställer PM för Albert Bergs utmärkelse utifrån 
justeringen som framgår i denna proposition. 
 
Årsmötet beslutar att  
bifalla enligt styrelsens förslag.  
 
 

 Bil. 4 
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§14. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Behandling av motioner 
 
Motion 1  
 
Tema: 
Tillgänglig information  
 
Motivering: 
Som vi alla vet är att vår omvärld har förändrats sedan Rysslands 
illegala annektering av Krim 2014 och det pågående kriget i Ukraina 
innebär att den europeiska säkerhetsordning är satt i gungning. Folk 
och Försvars rikskonferens i Sälen har ägts rum i början av januari 
2024. Där har det diskuterat mycket om Sveriges säkerhetsläge 
gentemot Ryssland. Det har lyfts upp en viktig signal bland annat att 
det kan bli krig i Sverige. Ministern för civil försvar, Carl-Oskar Bohlin 
och Överbefälhavare Michael Byden upplyste om krigets faror. Carl-
Oskar Bohlin nämnde också att folkets medvetenhet måste omsättas 
i praktisk handling. Han syftar på att vi ska förberedda oss bättre 
gällande kris- och krigsberedskap. Krigs- och krisberedskap har 
kommit i gång full fart i olika riktningar. Då är det naturligt för oss 
döva och hörselskadade att få ökad medvetenhet och kunskap om 
kriget kommer. Myndigheten för samhällsskydd och beredskap – 
MSB går ut med olika information om hur vi kan förbereda oss inför 
ett eventuellt krig. MSB upplyste oss bland annat att man skulle 
skaffa vev radio för att följa nyheter. Men vi döva kan inte följa 
denna nyhetsuppdatering. Därför behöver vi en annan form av 
nyhetsuppdateringar som vi kan ta del av. Vi bör inte glömma att 
internet och mobiltelefoner inte kommer att fungera vid kriget.  
 
Yrkande: 
att SDF bör lyfta den här frågan för att döva och hörselskadade att få 
tillgänglig information. 
 
Styrelsens yttrande: 
Det är viktigt med tillgänglig information med tanke på hur 
situationen ser ut idag. Gällande MSB:s arbete så är 
påverkansarbetet på en nationell nivå vilket innebär att Sveriges 
Dövas Riksförbund (SDR) ska arbeta med frågan, men föreningen 
kan arbeta med frågan lokalt både inom kommunal och regional 
nivå. Föreningen kan följa upp stadens och regionens beredskap vid 
kris och hur informationen ska nå målgrupperna döva och 
hörselskadade. SDF kan parallellt informera SDR om detta och även i 
samband med SDR:s kongress år 2025 se över möjligheten att skicka 
in motion kring detta. 
 
Styrelsen föreslår bifall i motion 1 

 Bil. 5 
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Årsmötet beslutar att 
bifalla enligt styrelsens förslag.  
 
Motion 2 
 
Tema: 
LSS 
 
Motivering:  
Vi tycker att Stockholms Dövas Förening ska arbeta med frågan för 
att fler ska få ledsagning genom LSS. Den som får ledsagning genom 
LSS har bättre möjligheter och högre livskvalité. Dessutom är det 
kostnadsfritt. På senare år blir det allt svårare att få ledsagning 
genom LSS för personer med synnedsättning-Hörselsättning. Beslut 
om LSS fattas på kommunalnivå så Stockholms Dövas Förening har 
möjligheter att påverka makthavare i sin närhet för att nå 
förändring. Därför tycker vi att det är viktigt att vi börjar agera i 
denna fråga!  
 
Yrkande: 
- Att prioritera LSS som en påverkansfråga under 2024.  
 

Styrelsens yttrande: 
Det är viktigt att bevaka denna fråga, då det även är en bred fråga 
gällande boende, dagliga verksamhet och ledsagning. Föreningen 
har följt debatten i samhället gällande besluten kring LSS och 
föreningen har tidigare inte varit så involverad i denna fråga. Dock 
har föreningen redan beslutat vad föreningen ska prioritera och 
arbeta med under år 2024 men vi kan tillsammans med 
medlemmarna komma överens om hur och vad föreningen ska 
prioritera och arbeta med framöver. På grund av att föreningen 
redan beslutat om verksamhetsplanen för år 2024 så föreslår vi 
styrelsen att årsmötet avslår motionen. 
 
Styrelsen föreslår avslag i motion 2. 
 
Kommentar från Hanna Sejlitz om tillägg till protokollet:  
Att ta med frågan om LSS i arbetet inför verksamhetsplaneringen 
2025.  
 
Årsmötet beslutar att 
bifalla enligt styrelsens förslag. 
 
99 röstberättigade medlemmar är nu närvarande. 
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Motion 3 
 
Tema: 
Tillgänglighetskontroll 
 
Motivering: 
Vi har alla varit med på möten där man säger "hallå hallå" i 
mikrofonen o därefter eventuellt "hör alla?" och utan att invänta 
svar eller kontrollera om alla ser eller om teleslinga är på (om det 
ens finns någon) eller om tolken kommit och sen bara drar igång ett 
möte. När någon protesterat kan den personen ibland få lite "hjälp", 
men det blir ingen genomgripande förändring. Vi har i FSDB 
Stockholm Gotland nu under hösten provat "tillgänglighetskontroll" 
som ett delmål för att uppnå möten som är tillgängliga för alla. Det 
är punkt två på dagordningen direkt efter att mötet har öppnats för 
att göra det till en viktig och integrerad del av mötet. För de med 
tolkar är det inte så uppenbart vad det fyller för funktion, men för 
de med teleslinga är det jätteviktigt att det tekniska fungerar och för 
de med tex Usher är det livsviktigt att ljus och avstånd är rätt. För de 
med rullstol är det viktigt att inte fastna i en lasthiss på baksidan av 
huset när alla andra går in på framsidan. Vi som är teckenspråkiga 
kanske måste anpassa vårt språk lite så vi tecknar lite långsammare 
eller väljer enklare tecken så nya medlemmar hänger med. 
Tillgänglighetskontroll kan jämföras lite med en flygplans 
genomgång innan flyget lyfter. Mötesledaren kontrollerar att allt 
fungerar och att alla vet var ledstänger och utgångar är och att alla 
sitter bra så de ser och att teleslinga är på och fungerar om den finns 
och att rullstolar och gåhjälpmedel kommer fram och att tolkar är på 
plats och att alla ser tolkarna innan man väljer funktionärer till 
mötet. Tillgängligheten på de olika punkterna noteras i protokollet. 
Icke rullstolsanpassad lokal tex. Varför ska vi ha detta på sdf och i 
övriga föreningar? Därför att vi då både har lyft situationen för oss 
själva med otillgängliga möten och otillgängliga lokaler och för att 
visa vägen för alla andra hur man på ett enkelt sätt faktiskt både lär 
sig att se hur tillgängliga (eller otillgängliga) möten faktiskt är och för 
att det faktiskt blir mätbart. Genom att anteckna tillgängligheten i 
protokollet blir det en mätbar faktor. Om tex alla kommunens 
möten har tillgänglighetskontroll kan tillgängligheten på 
kommunens möten plötsligt mätas. "Tillgängligheten för rullstolar 
har blivit sämre sedan år 2023." "Tillgängligheten gällande lokaler 
med hörselslinga har förbättrats osv." 
 
Yrkande: 
- Att tillgänglighetskontroll införs på samtliga SDF:s möten 
 
- Att punkten tillgänglighetskontroll hamnar direkt efter att mötet 
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öppnats så det blir protokollfört, gärna som punkt 2 på 
dagordningen  
 
- Att tillgängligheten på olika punkter noteras så att det blir en 
mätbar faktor som kan jämföras 
 
- Att en mall för tillgänglighetsprotokoll upprättas som hjälp för att 
mäta samma faktorer 
 
Styrelsens yttrande: 
Det är viktigt att föreningens möten ska vara tillgängliga och 
anpassat så att alla som vill ska kunna ges möjligheten att delta och 
påverka föreningens arbete. Det är viktigt att alla känner sig 
delaktiga i våra möten något som även speglas i vår 
likabehandlingsplan som vi följer. Vi är positiva till att tillämpa en 
form av tillgänglighetskontroll samband med föreningens 
medlemsmöten, såsom årsmöte, föreningsmöte och medlemskväll 
där vi innan mötets start ser över tillgängligheten för alla deltagare. 
SDF kommer att se över faktorer som ska kontrolleras innan 
framtida mötens början och införa detta på lika sätt för samtliga 
medlemsmöten. Styrelsen föreslår därför bifall i frågan om att 
tillgänglighetskontroll ska införas. Däremot anser styrelsen att det 
skulle bli alltför administrativt om det även ska protokollföras samt 
samla underlag för jämförelse och uppföljning. Eventuella 
otillgänglighet kan meddelas till mötesledaren samt lyftas upp till 
arbetsgruppen för likabehandling så att föreningen följer 
likabehandlingsplanen.  
 
Styrelsen föreslår bifall i den första att-satsen och avslag i den andra, 
tredje och fjärde att-satsen 
 
Några medlemmar yrkade på bifall även för den andra att-satsen.  
Omröstning begärd.  
 
Huvudförslag: Bifall enligt styrelsens förslag  
Motförslag: Bifalla första och andra att-satsen, och avslag i den 
tredje och fjärde. 
 
96 röstberättigade medlemmar är närvarande. 
 
Resultat:  
Huvudförslag: 54 röster 
Motförslag: 23 röster  
 
Årsmötet beslutar att 
bifalla enligt styrelsens förslag. 
 

https://sign.visma.net/sv/document-check/643983e5-8bb7-4d78-894f-de822792d2b2

Electronically signed / Sähköisesti allekirjoitettu / Elektroniskt signerats / Elektronisk signert / Elektronisk underskrevet

www.vismasign.com



STOCKHOLMS DÖVAS FÖRENING 
            Protokoll fört vid årsmöte 16 mars 2024 (§ 1-19; bilagor 1-5) 

 Justeras: 10/15 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Motion 4 
 
Tema: 
Samhällsviktig information 
 
Motivering: 
SDF ska erbjuda olika verksamheter som t.ex. föreläsning om 
föreningslivkurs, temakväll, föreläsningar från myndigheter om Af, 
vårdcentral, psykiskt hälsan, SOS, polis, mm  
 
Yrkande: 
- Att SDF ska arrangera flera samhällsviktiga informationskvällar och 
föreningskurser Styrelsens yttrande: SDF arrangerar flera olika slags 
föreläsningar som inkluderar olika slags samhällsviktiga 
verksamheter och arrangerar olika slags kurser. På grund av både 
pandemi och avsaknad av lokal under perioden 2020–2023 så har 
liknade föreläsningar och kurser varit få. I och med att föreningen 
får eget lokal från och med våren 2024 innebär det större 
möjligheter till olika slags föreläsningar i vår lokal. 
 
Styrelsen föreslår att anse motionen som besvarad. 
 
Årsmötet beslutar att 
bifalla styrelsens förslag.  
 
 
Motion 5  
 
Tema: 
Social samvaro 
 
Motivering: 
Jag vill att Stockholms Dövas Förening ska erbjuda möjligheter till 
social samvaro som t.ex. fika, träffar där man kan lära känna 
varandra och lära känna nya gäster samt erbjudande till mötesplats 
där teckenspråk finns. Det ska finnas möjlighet till olika slags spel 
och aktiviteter, gärna varje kväll. Yrkande: - Att SDF ska erbjuda mer 
social samvaro med möjligheter till umgänge och spel på Dövas Hus 
gärna varje kväll. 
 
Styrelsens yttrande: 
SDF arrangerar olika slags sammankomster som t.ex. fika, AW och 
pubaftnar där främst tanke är att erbjuda teckenspråkig miljö. På 
grund av både pandemi och avsaknad av lokal under perioden 2020–
2023 så har föreningen då och då erbjudit mötesplatser i olika 
platser. SDF avser att inom verksamheten erbjuda program minst en 
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gång i veckan. Föreningen får tillgång till en egen lokal under våren. 
Det innebär då större möjligheter för föreningen att arrangera flera 
träffar med olika slags spel och aktiviteter och är något som SDF 
planerar för. 
 
Styrelsen föreslår att anse motionen som besvarad. 
 
Årsmötet beslutar att 
bifalla styrelsens förslag.  
 
 
Motion 6 
 
Tema: 
Bildtelefoni.net 
 
Motivering: 
Det är viktigt att Bildtelefoni.net informerar olika slags myndigheter 
och banker om deras verksamhet så att det fungerar för oss att 
använda bildtelefoni.net när vi kontaktar olika slags myndigheter 
och banker. Det är ofta problematiskt idag när dessa myndigheter 
och banker nekar att ta emot samtal eller göra ärenden via 
Bildtelefoni.net. 
 
Yrkande: 
- Att SDF ska arbeta för att Bildtelefoni.net ska informera till berörda 
myndigheter och banker en gång per månad så att de inte missar 
information om oss målgruppen. 
 
Styrelsens yttrande: Vi känner till problematiken med 
bildtelefoni.net där myndigheter eller banker nekar dialog via 
bildtelefoni.net. SDF brukar uppmuntra medlemmar att meddela 
detta till Sveriges Dövas Riksförbund (SDR) som sitter med i 
brukarrådet för bildtelefoni.net och har dialog med Post & 
Telestyrelsen (PTS) om deras verksamhet. SDF kan informera SDR 
om detta och även i samband med SDR:s kongress år 2025 se över 
möjligheten att skicka in motion kring detta.  
 
Styrelsen föreslår att anse motionen som besvarad. 
 
Årsmötet beslutar att 
bifalla styrelsens förslag.  
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Motion 7  
 
Tema: 
AF och SIUS 

 

Motivering: 
Det är ofta långa väntetider hos Arbetsförmedlingen (AF) och SIUS-
konsulenter, där de inte svarar en. Vi är många som känner att vi 
inte är nöjda med dem och deras service. Många döva personer mår 
inte bra på grund av hur de drabbas och hur de utnyttjas i 
arbetslivet, som t.ex. ha praktik under lång tid utan att bli anställd. 
Varför? Det är nästan som slavarbete. 
 

Yrkande: 
- Att SDF ska arbeta för att det ska bli lättare att kontakta AF och 
SIUS-konsulenterna samt att de ska hjälpa döva få arbete. Styrelsens 
yttrande: Styrelsen känner till problematiken med AF och 
kontaktvägar inom AF där det förändrats nu mycket efter 
omorganisation och digitaliseringen. SDF brukar uppmuntra 
medlemmarna att skicka synpunkter hos AF (under kontakta oss) på 
deras hemsida samt meddela detta till Sveriges Dövas Riksförbund 
(SDR) som sitter med i brukarrådet för AF. SDF kan informera SDR 
om detta och även i samband med SDR:s kongress år 2025 se över 
möjligheten att skicka in motion kring detta. 
 
Styrelsen föreslår att anse motionen som besvarad. 
 
Årsmötet beslutar att 
bifalla styrelsens förslag.  
 
95 röstberättigade medlemmar är närvarande. 
 
 
Motion 8  
 
Tema:  
Arbetsmarknaden för döva 
 
Motivering: 
Många döva har fått avsluta sina anställningar, fått avsked på grund 
av säkerhetsskäl, arbetsbrist eller hat mot döva. Det är viktigt att alla 
är ärliga och säger som det är, varför de lurar döva ofta och avslutar 
deras anställningar. Det är viktigt med dövas rättigheter och respekt 
mot dövas kultur.  
 

Yrkande: 
- Att SDF ska arbeta för att döva ska få behålla arbete och att det är 
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§15. 
 
 
 
 
 
 
 

viktigt att informera om dövkultur och dövas rättigheter i 
arbetsmarknaden. 
 
Styrelsens yttrande: Det råder ofta okunskap om målgruppen döva 
ute på arbetsmarknaden vilket påverkat dövas möjligheter i 
arbetslivet vilket SDF inte accepterar. Det är även problem med 
exempelvis regionens tolkning om begreppet arbetslivstolkning som 
kan vara bidragande till att arbetsgivaren kan se döva som en 
ekonomisk belastning. Det krävs mer underlag kring det som 
beskrivits i motionen för att föreningen ska kunna agera i frågan.  
 
Styrelsen föreslår avslag i motion 8  
 
Årsmötet beslutar att  
bifalla styrelsens förslag.   
 
 
[Årsmötet fortsätter efter paus] 
 
 
Val av styrelseordförande 
Valberedningen föreslår Bittan Martinell (nyval) som ordförande för 
ett (1) år. 
 
Årsmötet beslutar att: 
välja Bittan Martinell som ordförande för ett (1) år. 
 
94 röstberättigade medlemmar är nu närvarande. 
 

§16. Val av styrelseledamöter  
 
Valberedningen föreslår följande ledamöter  
 
Daniel Andreasson, omval (2 år) 
David Farkas, nyval (2 år) 
Pontus Degsell, omval (2 år) 
Vakant (1 år) 
 
De som har 1 år kvar 
Charlotte Eriksson och Sebastian Embacher. 
Ragnar Veer har meddelat att han avgår i förtid på grund av 
personliga skäl. 
 
En plats är vakant, valberedningen föreslår att de jobbar med att 
hitta en kandidat för fyllnadsval till föreningsmötet 16 maj.  
 
Medlemmar yrkar på motförslag att ta beslut om fyllnadsvalet idag.  
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94 röstberättigade medlemmar är närvarande. 
 
Omröstning:  
 
Huvudförslag: enligt valberedningens förslag på ledamöter, samt 
fyllnadsval vid föreningsmötet 16 maj.  
Motförslag: Att ta beslut om fyllnadsval idag.   
 
Resultat: Huvudförslaget majoritet, 67 röster.  
 
Årsmötet beslutar att 
välja Daniel Andreasson, David Farkas och Pontus Degsell till 
ledamöter, och att det blir fyllnadsval 16 maj.  

 
§17. 

 
Val av revisorer och revisorssuppleanter 
Valberedningen föreslår omval av revisorer och (revisorsuppleanter) 
för ett (1) år.  
 
Förslaget till revisorer består av auktoriserad revisor Johan Engdahl 
från Sonora Revision AB. 
Ersättare: Sonora Revision AB. 
 
Förtroendevald revisor Catarina Brink.  
Ersättare: Jonas Brännvall.  
 
Årsmötet beslutar att 
välja auktoriserad revisor Johan Engdahl från Sonora Revision AB 
samt förtroendevald revisor Catarina Brink som revisorer, och som 
ersättare en auktoriserad revisor från Sonora Revision AB och 
förtroendevald revisor Jonas Brännvall för en tid av ett (1) år.  

  

 
 
§18. 

 
 
Val av valberedning 
 
Nuvarande valberedning informerar att de gärna fortsätter i 
valberedningen ett (1) år till, med Christer Hovergren som 
sammankallande.  
 
Årsmötet beslutar att  
välja Christer Hovergren, Kitty Elovsson och Eva Lilja till valberedning 
för ett (1) år. 

  

 
§19. 

 
Avslutning 
Bittan Martinell tar över ordförandeklubban från 

mötesordföranden.  
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Blommor delas ut till mötesordförande Alexandra Polivanchuk och 

mötessekreterare Elisabeth Hagberg, samt till valberedningen 

Christer Hovergren, Kitty Elofsson och Eva Lilja för sina insatser. 

 

Styrelseledamoten Ragnar Veer lämnar sin plats i styrelsen och 

tackas med blommor. Tack även till avgående ordförande David 

Farkas. 

 
Ordförande tackar årsmötet för visat intresse och förklarade därmed 
årsmötet avslutat. 
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